
Bijlage 4: Verslag Sportcafé Maastricht Oost 
 

 
Datum: 26 juni 2017 
Aanwezig: Maastrichtse gehandicapten sportvereniging, VV Scharn, Stichting Hart in beweging, IBC 
’03, Stichting Astare, VC Mariaberg, Café Lamar sporthal De Heeg, VC Mestreech, BC Space shuttle, 
VV Leonidas, BC Kimbria, Bechterew Oefen- en Belangenvereniging Maastricht, SV Grensschutters, JBC 

Amby,  KV Maastricht, VC Mariaberg, Stichting Limburg Chess events, RKASV en diverse raadsleden. 
 
Opening en inleiding door de voorzitter Benoit Hameleers 
 
Inleiding door wethouder Jim Janssen  
 
Wethouder Janssen ligt toe dat de Raad opdracht gegeven heeft voor een de nieuwe 
tarievensystematiek. Het doel is te komen tot een eerlijkere en simpelere tarievenstructuur met 
redelijke en betaalbare tarieven voor vereniging. En die meer inkomsten geeft voor de gemeente. 
Ook moet het verschil tussen de binnensport en buitensport verkleind worden. 
Op dit moment betalen de buitensportgebruikers verschillende tarieven voor het gebruik van 
dezelfde voorziening. Dit is niet ‘eerlijk’. De binnensport draagt 25% bij aan de kosten, de gemeente 
subsidieert 75% van de kosten. De buitensport draagt 3% van de kosten  voor sportvelden en 
kleedlokalen en de gemeente subsidieert 97%. Voor de clubgebouwen draagt de gebruiker 14% bij 
van de kosten en subsidieert de gemeente 86%. Dit is niet meer uit te leggen. 
Het college stelt de gemeenteraad een kostprijs georiënteerde tarievenstructuur voor die in 2 fasen 
ingevoerd wordt. Eerst in 2 stappen harmoniseren. Harmoniseren leidt tot voordeel voor de ene 
vereniging en nadeel voor de andere vereniging. In het seizoen 2020-2021 komt een tariefsverhoging 
van 2% voor de velden en kleedlokalen en 5% voor de clubgebouwen. De binnensporttarieven blijven 
ongewijzigd. 
Vanavond gaat het om de systematiek. Het is een informatiebijeenkomst over de methodiek en 
consequenties voor de gebruikers. Er wordt niet verteld wie er hoeveel op vooruit of achteruit gaat.  
De inspraak vindt plaats in de 2e stadsronde van de Raad/september. 
De opmerkingen die verenigingen tijdens de twee sportcafés maken worden opgenomen in een 
verslag dat wordt bijgevoegd bij het raadsvoorstel. 
 
Toelichting kostprijsgeoriënteerde tarievenstelsel 
 
Joop Scherpenzeel geeft een toelichting op de systematiek en laat geanonimiseerd zien wat de 
consequenties zijn voor de buitensportverenigingen.  
 
Vragen en reacties uit de zaal en het antwoord daarop 
 
Beantwoording van de vragen heeft plaatsgevonden door: Jim Janssen, Joop Scherpenzeel (HC 
Consultants) en Karin Munnichs (ambtenaar beleid sport) 
 
Grensschutters: Wat gebeurt er als een vereniging omvalt en een accommodatie verlaat. Worden de 
totale kosten dan verdeeld over de overgebleven huurders, die dan per saldo meer moeten gaan 
betalen?  
Wijzigingen  als gevolg van wijzigingen in het areaal of gebruik moeten niet leiden tot veranderde 
tarieven voor vereniging. Het college stelt de Raad voor na invoering van variant 1 in seizoen 2020-
2021 het tarief, met uitzondering van de gebruikelijke jaarlijkse indexering, voor een periode van vijf 
jaar ongewijzigd te laten. Verenigingen weten dan voor een periode van 5 jaar waar ze aan toe zijn.  



 
BC Kimbria: Het Nederlands gemiddelde dekkingspercentage bedraagt voor de buitensport 5-20% en 
voor de binnensport 15-25 %. In Maastricht zitten de tarieven voor de buitensport aan de onderkant 
van de bandbreedte en voor de binnensport aan de bovenkant. Kan de raad besluiten om de tarieven 
voor de binnensport 10 jaar te bevriezen zodat de dekkingspercentages, naar elkaar toegroeien? Dit 
is nodig om tegemoet te komen aan de wens van de raad om de tarieven buiten- en binnensport 
meer naar elkaar toe te laten groeien.  
Deze vraag zal de Raad moeten beantwoorden. 
 
BC Space shuttle : Aan de tabel te zien kan een aantal verenigingen omvallen, want de stijging van de 
kosten is hoog. Kun je niet al beter een aantal verenigingen uit het systeem halen, zodat er een reëler 
uitgangspunt wordt gehanteerd? 
Een aantal van de verenigingen die in de tabel staan zijn commerciële partijen. Verenigingen die 
moeite hebben met de financiële consequenties van de nieuwe systematiek kunnen 
verenigingsondersteuning krijgen van Maastricht Sport. Er vinden geen aanpassingen in het tarief 
plaats. 
 
RKASV: Is het mogelijk om nu inzicht te krijgen in consequenties per vereniging? 
Nee, dit kan niet voordat de raad besloten heeft. Dit heeft te maken met de privacy van de 
verenigingen. Sommige verenigingen zullen erop vooruit gaan, anderen op achteruit.  
De raad zal eerst objectief moeten kunnen beslissen over de te hanteren systematiek. De raad kan 
besluiten of ze deze informatie openbaar wil maken. Na de besluitvorming van de Raad worden alle 
gebruikers door Maastricht Sport geïnformeerd over de voor hen geldende tarieven. 
 
RKASV: Kijken jullie ook naar dienstverlening zoals sportparkmanagement, gedeeld gebruik of zelf- 
planning ? De verenigingen maken hier al meer kosten door.  
Jim Janssen laat weten dat er inderdaad verschil is. Maar de rekensystematiek van de tarieven moet 
gelijk getrokken worden. Dat betekent dat de kosten voor velden, kleedruimtes en clubgebouwen 
overal gelijk  worden. Hiermee komt een einde aan de ongelijke situatie.   
 
VV Scharn:  Het dekkingpercentage gaat van 3,2% naar 5%. In de tabel zie je dat het totaal aan extra 
kosten voor een verenging meer kan zijn dan een stijging van 5%. Misschien is de stijging wel veel 
hoger.  
Dat komt omdat het dekkingspercentage voor het hele areaal speelt. De verengingen die er nu veel 
op achteruit gaan hebben de afgelopen jaren veel voordeel gehad van de lage tarieven. Door de 
correctie die nu wordt doorgevoerd zie je dat terug. 
 
Stichting Astare: Waarom is het onderwijs niet betrokken?. De universiteit kiest ervoor om een forse 
subsidie aan studenten te geven. Het lVO onderhoudt de eigen accommodaties slecht. 
Alle onderwijsgebruikers en instellingen (PO,VO en UM) zijn uitgenodigd. De universiteit is een van de 
gebruikers die in de tabel staat vermeld. In de tweede fase van het onderzoek naar toekomst 
bestendige binnensportaccommodaties wordt het areaal van alle onderwijsinstellingen meegenomen. 
 
VC Mariaberg en VC Mestreech Wat is het effect van zaalindeling op de tarieven. Dit omdat in de 
Geusselt sporthal de belijning en zaalindeling door volleybal als onhandig worden ervaren waardoor 
er betaald moet worden voor zaaldelen die niet of nauwelijks gebruikt worden. 
Deze vraag gaat niet over de verandering in de tarievenstructuur. Deze situatie is bekend en wordt 
afzonderlijk beantwoord.  
 
 
 
 



 
Toelichting vervolgproces 
Na de zomer start het raadsproces. De planning zoals aangegeven kan wijzigen. De raad maakt haar 
eigen planning. In verband met de erg korte aansluiting van de zomervakantie op de 1e stadsronde 
van 5 september kan deze 2 weken naar achteren geschoven worden. Ook kan de Raad bijvoorbeeld 
kiezen voor een extra stadsronde. 
 
De invoering van de nieuwe tarieven wordt door het college als volgt voorgesteld aan de Raad: 

1. Invoeren van het harmonisatiemodel (dekkingspercentage sportvelden en kleedlokalen 3%, 
clublokalen 14%) met ingang van het seizoen 2018-2019 in 2 fasen:  

a. seizoen  2018-2019: 50% zowel voor de gebruikers die er op vooruit als op achteruit 
gaan. 

b. seizoen  2019-2020: 100% zowel voor de gebruikers die er op vooruit als op achteruit 
gaan. 

2. Invoeren van het taakstellingstarief  A met ingang van het seizoen 2020-2021. 
 
 
Slotwoord 
Jim Janssen dankt iedereen voor de aanwezigheid en de kritische inbreng. Deze wordt uiteraard 
serieus genomen. De gemaakte opmerkingen gaan via het verslag mee naar de raad zodat die de 
opmerkingen kan meenemen in haar overwegingen. Vragen aan/opmerkingen voor de raad kunnen 
gemaild worden naar: raadsgriffie@maastricht.nl. 
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